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Dato: 26/ 4- 2018
Sagsnummer: 27.15.00-G01-1-18

Referat Handicapråd
Dato/tid:
Sted:

25. oktober kl. 17 – 19
Gunnekær 64, lille kantine

Deltagere:

Afbud:

Britt Jensen, Torben Bjørn Andersen, Jytte Andresen, Lis Jensen, Jytte Mikkelsen, Trine M. 
Gulstad Ravn, Tom Olsen, Jakob Duvå, Henning Elmelund, Pia Mehlsen, Allan Pedersen, Bjarne 
Rieckmann
Jakob Duvå, Henning Elmelund, Britt Jensen, Lis Jensen

Referent: Jette Aagaard Larsen

Punkter
Pkt. nr. 1: www.rk.dk – tilføjelse under Han-

dicaprådet v/Tom
Referater samt Høringssvar afgi-
vet af Handicaprådet

Forvaltningen undersøger muligheden for at få lagt refe-
rater og høringssvar fra Handicaprådet på hjemmesiden.

Brugergruppen drøfter punktet når der er klarhed over 
om det kan lade sig gøre at lægge ovenstående på hjem-
mesiden.

Pkt. nr. 2: Procedure og arbejdsgang i for-
hold til overgang fra hhv. barn til 
voksen og 40 års grænsen. (afkla-
ring af parathed til arbejdsmarked 
eller pension) v/ Jens Damsø

Barn til voksen:
Der er fokus på børn som er på vej til ”voksen” så åbne 
sager fra Børne- og familieafdelingen screenes i god tid 
inden barnet fylder 18 år. Hvis nødvendigt indhentes re-
levante lægepapirer for at kunne tilbyde den unge det 
mest hensigtsmæssige i overgangen til ung.

Der er i samarbejde med forældre udarbejdet en ”Vejvi-
ser”. Denne synliggør hvilke muligheder der er for den 
unge og hvor de skal henvende sig når de ikke længere 
er tilknyttet Børne- og familie afdelingen. Vejviseren er 
ved at blive tilrettet den nye samarbejdsflade og udsen-
des når den er godkendt.

Værkstedscentret Espevangen er et specialiseret tilbud 
til autister. Tilbuddet er åbent for alle kommuner. Til-
buddet giver en god viden om emnet i Rødovre kom-
mune.

Pkt. nr. 3: Ankestyrelsens statik fra 2017 
v/Allan 

Gennemgang og orientering af rapporten

(udsende bilag med referatet)

http://www.rk.dk/
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Pkt. nr. 4: Handleplaner (beskrivelse og sta-
tus)
Opstart af udvalg – f.eks. tilgænge-
lighedsudvalget

Overgang fra børn til voksen – skema der lægges til 
grund for samarbejdsoverfladen vedlægges.

Tilgængelighed – hvis der i byrummet træffes på tilgæn-
gelighedsproblemer så rettes henvendelse til lederen i 
bygningen / institutionen. Leder vil sende besked videre 
hvis de ikke selv kan løse problemet.

Bjarne tager det med tilbage om der kan oprettes et til-
gængelighedsudvalg hvor der 1 – 2 gange om året kan 
drøftes tilgængelighed i byrummet.

Kvalitetsstandarder er sendt i høring. 

Der er ved at blive implementeret et nyt dokumenta-
tionssystem i kommunen.

Seniorer: der er lavet en pårørendeguide
Link til pårørendeguide

Ny lov om tilgængelighed på offentlige hjemmesider.

Handicappolitik: indsats omkring hjemmesiden er ikke 
beskrevet. – bl.a. er det tanken at nogle tilbud / mulig-
heder skal præsenteres i små film.

Pkt. nr. 5: Handicapkørsel / flexhandicap – 
orientering v/Allan

Hvis forsøget kan afholdes inden for det tildelte budget 
skal det afklares hvordan man kan afgrænse tilbuddet til 
de som har ønsket / behovet for kørsel.

Når regnskab for 2018 er udarbejdet vender Allan tilba-
ge med forbrug / den ramme der er brugt.

Flextur opstod for at kunne etableres i byområder med 
dårlige offentlige forbindelser.
 

Pkt. nr. 6: Anvendelse af velfærdsteknologi – 
brug af velfærdsteknologi på Træ-
ningscentret eks. vægtaflastende 
genoptræning v/Jytte og Allan

Orientering

Træningscentret og Midlertidige døgnpladser har maski-
ner til vægtaflastende genoptræning.

Der bruges velfærdsteknologi til f.eks. hjemmetræning.

Allan vil gerne fortælle mere om velfærdsteknologi på et 
kommende møde.

https://www.rk.dk/?id=17139
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Pkt. nr. 7: Eventuelt Bosteder og medicinhåndtering – en problematik der 
rører sig i pressen.

I Rødovre kommune har vi en sygeplejerske, som er 
Risk manager og arbejder med patientsikkerhed. Hun 
har ansvaret for at indberette utilsigtede hændelser.  
Hun har været rundt på bostederne. Nogle af bosteder-
ne har ansat social- og sundhedsassistenter.

Boliger til handicappede – befolkningsvækst.

Nyere byggerier tilgodeser krav om tilgængelighed. Der 
er flyttet flere bevægelseshæmmede ind i Irmabyen, bl.a. 
Seniorboliger.

I Rødovre Port kommer en del ungdomsboliger, mindre 
boliger som også vil kunne bruges af bevægelseshæm-
mede. Der vil være flere forskellige størrelser boliger i 
Rødovre Port.  

Handicaprådsmøde 29. nov. aflyses.
Nyt møde afholdes 9. januar 2019

Mødeplan 2019 udsendes snarest

Ventedagsorden  Invitere børne- og familiechef til at fortælle om 
samarbejde ”børn med særlige behov” samt 
”overgangen fra barn til voksen”.

 Orientering om Rødovre kommunes planer om 
handicappede i job. Er der opsat mål / antal?


